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ים הָאֵלֶה וּשְמַרְתֶם  שְפָטִּ שְמְעוּן אֵת הַמִּ יב{ וְהָיָה עֵקֶב תִּ

ית וְאֶת הַחֶסֶד  יתֶם אֹתָם וְשָמַר יְהוָה אֱלֹהֶיךָ לְךָ אֶת הַבְרִּ וַעֲשִּ

רְבֶךָ שְבַע לַאֲבֹתֶיךָ: }יג{ וַאֲהֵבְךָ וּבֵרַכְךָ וְהִּ י יז... אֲשֶר נִּ { כִּ

י אֵיכָה אוּכַל  מֶנִּ ם הָאֵלֶה מִּ ים הַגּוֹיִּ לְבָבְךָ רַבִּ תאֹמַר בִּ

זְכֹר אֵת אֲשֶר עָשָה  ירָא מֵהֶם זָכֹר תִּ ישָם: }יח{ לאֹ תִּ לְהוֹרִּ

ם צְרָיִּ שָמֶר לְךָ   שני  יא{... :יְהוָה אֱלֹהֶיךָ לְפַרְעֹה וּלְכָל מִּ הִּ

שְכַח אֶת יְהוָה אֱלֹהֶיךָ שְפָטָיו פֶן תִּ צְוֹתָיו וּמִּ י שְמֹר מִּ לְתִּ  לְבִּ

י מְצַוְּךָ הַיּוֹם: }יב{ פֶן תאֹכַל וְשָבָעְתָ  וְחֻקֹתָיו אֲשֶר אָנֹכִּ

בְנֶה וְיָשָבְתָ  ים תִּ ים טוֹבִּ    :וּבָתִּ

על זה  חילה במילים והיה "עקב" תשמעון,הפרשה שלנו מת

ם דש דאומר לנו רש"י הקדוש "אם המצוות הקלות שא

אז ייתן לנו הקב"ה את כל הטוב אשר  בעקביו תשמרון",

, לקיים את אותם מצוות הקטנותב הענייןר בפרשה. מה מוזכ

הקב"ה ייתן לנו כל כך הרבה? מה העוצמה במצוות  שעבור כך

 הקטנות? ומה זה בכלל מצוות קטנות? 

אנו רואים שהקב"ה מרגיע את עם  ,ממש בהמשך הפרשה

כאשר הם יצעדו  ,לפחדאין להם למה , שישראל ואומר להם

לכבוש את ארץ ישראל וכל מה שבדרך למרות גדולתם 

 ,וחוזקם של שאר העמים, מכיוון שהקב"ה עם עם ישראל

הקב"ה אשר הוציא את עם ישראל ממצרים וגאל אותם 

איתם יחד בדרך לכיבוש ארץ ישראל. זה  מפרעה, הוא צועד

ישמרו ם ישראל שמובן. אבל קצת אחר כך, אומר הקב"ה לע

הוא להם ו תועזראת את הקב"ה וחלילה שלא ישכחו  ,לעצמם

נתן להם את כל מה שיש להם, אחרי שהם ישתכנו בארץ זה ש

איך זה ייתכן בכלל? איך ייתכן שעם ישראל שחווה . ישראל

את כל אותם ניסים, את יציאת מצרים, את נסי המדבר, את 

כל נסי כיבוש העמים וארץ ישראל, איך ייתכן שהם ישכחו 

מי עשה להם כל זאת? איך ייתכן שעם ישראל שפחד כל כך 

הרבה פעמים במדבר, שראה על כל צעד ושעל שלא הם אלו 

לא הכל ממנו הכל הוא יתברך, איך הם פתאום "שעושים" א

 אומרים לנו חז"ל הקדושים ינכסו לעצמם את מה שיש להם? 

כל הכועס כאילו עובד ע"ז. למה? מה הקשר? איך מתחברים 

 

באו נחשוב לעצמנו, באו ניזכר בזמן שכעסנו על כעס וע"ז? 

למקום נוסף,  מישהו, ממש כעסנו... או אפשר לקחת את זה

אתם יכולים ממש עכשיו להיזכר בזמן שממש פחדתם... 

חששתם... לא ידעתם מה יהיה... קחו לכם רגע להיזכר כל 

אחד בדבר שלו, עכשיו כשאנחנו ממש שם, אפילו עוד יותר 

עמוק... מתוך המקום הזה, באו נחשוב, האם כרגע אנו 

ותו נמצאים במצב של אמונה בקב"ה? האם כאשר אנו תחת א

כעס על מישהו אחר, כאשר אנו מפחדים וחוששים מאוד 

ממישהו או משהו, האם אנו במצב של אמונה? האם אנו 

יכולים לומר שאנו מאמינים שה' לבדו עשה עושה ויעשה לכל 

 ? המעשים

אם כן, אנו מבינים שכאשר אנו נמצאים בכזה מצב, אנו בעצם 

לאדם או נותנים את ה"שליטה" את ה"מלכות" על חיינו 

מקרה שבו בעצם אנו "מאמינים" באותו רגע נתון... לכן כל 

 הכועס או בעצם כל דבר כיוצא בזה כאילו עובד ע"ז. 

כאשר הקב"ה היה צריך כל כך הרבה פעמים להרגיע את עם 

ישראל במדבר, כאשר עם ישראל היה בכל כך הרבה ספקות 

יה שוב ושוב ]כמובן שאנו לא באים לדון את עם ישראל שה

במדבר, אנו לומדים לקח מהדברים אשר היו[ זה הסיבה 

שהקב"ה הזהיר את עם ישראל שלא ישכחו אותו כאשר הם 

ישבו על מי מנוחות בארץ ישראל, למרות או בגלל הפחדים 

כוח. כל זה מוביל אותנו לשאלה  "הבנה" שלהם איןוה

הראשונה שלנו מה זה בעצם מצווה קטנה? אז זהו אין כזה 

מצווה היא גדולה, כל דבר שאנו עושים כי כך ציוונו  דבר, כל

ריבון העולמים ואנו עושים זאת מתוך אמונה שלמה שכך הוא 

רוצה, במצב כזה, כל המצוות שוות בעינו אנו רק צריכים 

 לדאוג שכך יהיה גם בעינינו! 

מעניין אותי ומסקרן אותי כמה הולך הדבר האתגר השבועי: 

ביום יום, כמה אתם הולכים לפתע הזה להשפיע עליכם בחיים 

 לשים לב לאותם דברים ולתת לזה לשפר את חייכם! 

 בהצלחה רבה! שבת שלום! 
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 דאגה לא מסירה את הצרות של מחר,

  !היא רק מערערת את השלווה של היום

 (אמרה ידועה) 

 



 

 מצוין... ו..., ?? אני חרדימי אתה, כן, אבל ? אני לומד באתה, נכון, אבל מי מה זה אומר, אני יעקב, כן אבל מי אתה? אני יעקב מבני ברק מי אתה?

שלנו, אני לא מדבר על המקום שלנו ביחס  אם אתם יכולים להתחבר לדיאלוג הזה, אתם במצב מצוין, כי, בעצם מי אנחנו? לא, אני לא מתכוון לת.ז
מי שאני, אולי  כללמשפחה, אחים, חברים, אלא לשאלה הרבה יותר עמוקה, מי אני? מי הזהות העמוקה ביותר שלי, האם מה שאני חושב שאני זה 

צם אם נחשוב על זה, אנחנו כי בע .שאתה" אתה הרבה יותר ממה שאתה חושב"האומרת   NLPאני עוד... השבוע נדבר על ההנחת יסוד של ה

 טובים, מוצלחים, חכמים, אבל האם רק זה מה שאנו? ובכלל מה זה אומר? הרבה יותר ממה שאנחנו חושבים שאנחנו, כי אם נאמר שאנחנו 
שאתם תהיו במצב של ובעדיפות , כתובאהציף ולעורר בנו את הזהות האמתית והעמוקה שלנו, אני היום אני ינחה אתכם בתרגיל קטן שמטרתו ל

בקול  ריש חלקים שהתשובה שלכם צריכה להיאממה שכתוב ולהנחות אתכם בתהליך,  רוגע ושחרור, ותנו למישהו אחר להקריא לכם את-טראנס

וב אני יכת החלק שהמנחה אומראת , כמובן עדיף אם זה שעושה לכם את זה יכתוב את מה שאתם אומרים לו, פנימיתויש פעמים שהתשובה תהיה 

  . בהצלחה!באותיות מודגשות

האם אינך יותר מזה? ( 4  )תשובה פנימית של, כן או לא(-האם זה כל מה שאתה? ( 3אתה...)חוזרים על מה שהוא אמר(. ( 2אני...  מי אתה? (1

ומעבר ל...)כל מה שהוא ( 6 בקול. -תשובה מילוליתמה אתה עוד, שהוא לא...)כל מה שאתה כבר אמרת( ( 5 )תשובה פנימית של, כן או לא( -

במטרה להוכיח  - תשובה בקול ( איך אתה יודע את כל מה שאתה?7 )תשובה פנימית( -עד כמה אתה יותר מזה!אמר( האם זה כל מה שאתה? 
דעים שאנחנו עוד הרבה יותר ממה עכשיו שאנחנו יו לעצמנו את מה שאמרנו ולעגון לנו את כל מה שאמרנו בהוכחה וגם בדברים שנוכל לעשות.

שאנחנו חושבים על עצמנו, מי יודע כמה עוצמות נקבל בעקבות התהליך הזה שעשינו עכשיו, אני מזמין אתכם לתת לתהליך הזה לחלחל הכי עמוק 

 אתכם בצורה הטובה ביותר.... ולקדם לשרת שזה יכול 

 

, כשהשלטון הטורקי נאבק על מעמדו בארץ ישראל היה זה בשנת התרע"ו

מול המנדט הבריטי ששאף להתבסס ולשלוט בארץ. באותה תקופה היה 

הצבא הטורקי חלש ונטול כוחות, וכל צעירי ארץ ישראל גוייסו אליו 

בכפיה, כדי לצאת להילחם בידיים חשופות בצבא האנגלי החזק, כשלכולם 

כולם בידי הצבא הבריטי... באותן ברורה המשמעות: הריגה המונית של 

שנים חי בירושלים הגאון רבי חיים לייב אויערבאך זצ"ל, רבי חיים לייב 

כבר היה מבוגר שאיש לא העלה בדעתו לגייסו לצבא, אך הוא הביט בחרדה 

בצווי הגיוס שנשלחו לכשבעים אברכים צעירים, והבין כי סכנה נשקפת 

ה לעפעפיו, והחל להתאמץ כדי רבי חיים לייב לא נתן תנומ .לחייהם

להצילם. כשהוא משקיע מאמץ גדול והון תועפות, הצליח להגיע לשגרירות 

 70הפרסית בירושלים, ושם הצליח בעורמה להשיג עבור המגוייסים 

דרכונים פרסיים, המעידים על אזרחות פרסית. את הדרכונים חילק 

תם תושבי חוץ. לאברכים הצעירים, וכך הם ניצלו מגיוס בכפיה בשל היו

 70אך הטורקים 'הריחו' שמשהו אינו כשורה. הרי לא יתכן שבדיוק כל 

 כולם אזרחי פרס ופטורים משירות צבאי.  –האנשים שזומנו לגיוס 

 המבט שלי)כל האברכים( 

משהו היה נראה להם חשוד, והם פתחו בחקירה שגילתה מי בדיוק עומד 

האברכים מגיוס בכח, הוא  70מאחורי התרגיל המבריק הזה שפטר את כל 

הגאון רבי חיים לייב. למעשה, בכך נחרץ דינו. כל מי שמשתף פעולה כדי 

אחת דינו למוות. הטורקים הרשעים לא בזבזו זמן,  –לעודד עריקה מהצבא 

ויצאו למסע חיפושים קדחתני בירושלים הקטנה של אז. עד מהרה הצליחו 

לייב מפניהם, והביאוהו לגלות את מקום המחבוא בו הסתתר רבי חיים 

למעצר לפני המשפט, כשלכולם ברור מה העונש הנורא והאכזר המצפה 

קרא השופט והלם בפטישו על השולחן. רבי חיים  –בית המשפט!'  ...לו

לייב התייצב כשאמונה בוערת בקרבו כי לא יינזק, אף שכל הסימנים מראים 

תשב"ר את העולם את ההיפך... מחוץ לבית המשפט הרעישו חבריו וילדי 

כולו בזעקות תפילה וקריאת תהלים נרגשת, והכל קיוו כי בכך יצליחו לחלץ 

את רבי חיים לייב מהגרדום... 

 המבט של הזולת)רבי חיים לייב(

אך רבי חיים לייב עצמו לא נרתע כלל. בטוח בה' ובעובדה כי לא יאונה לו 

כי סיפק  רע, התחיל לענות לשאלות השופטים אחת לאחת. הוא הודה

דרכונים פרסיים, ורק טען כי האנשים הללו באמת פרסיים במקורם, וזכאים 

כשנשאל כיצד יתכן הדבר שהפרסיים  .לקבל דרכונים פרסיים על פי החוק

הללו בהירי עור בעוד הפרסיים כולם כהי עור, השיב רבי חיים לייב 

סיות בהתחכמות מעושה: 'נו, הלא זה ברור. הם כולם בנים למשפחות רו

בהירות עור, אלא שבעת לידתם שהו בפרס כדי להינצל מגזירת הגיוס 

לצבא הרוסי. לפיכך זכאים הם לדרכון ולפטור מלא משירות בצבא הטורקי, 

השופט שמע את התירוץ המתפתל, וקבע על אתר: '!כי פרסיים המה

'התירוץ אותו אני שומע עכשיו, מצוץ מן האצבע, הוא שקרי מיסודו. ובכל 

מי שמוחו הגאוני יכול להמציא תירוץ שכזה, מי שהוא בעל כשרונות  –זאת 

חבל להשליכו לקבורה בארץ,  -לדמיין תירוץ כה מורכב, ראש כה חכם 

אותו ...קבע, וחתם את הדיון –הרי עדיו לגדולות... הבה נותירו בחיים!' 

היום הפך ליום ששון ושמחה בירושלים. כל רבני העיר ואנשיה התקבצו 

ות לה' על הנס הפלאי, על כך שרבי חיים לייב הצליח להינצל מגזר להוד

דין כה קשה, וחייו ניתנו לו לשלל. ורבי חיים לייב שזכה בחיים, הכריז 

הרי פשוט שכשיהודי מסתכן למען יהודי אחר :בהתרגשות ובהודיה עמוקה

בסכנה, הוא זוכה בישועה שמימית במצוקתו שלו. והלא אני לא  הנתון 

לעצמי... יהודי המתמסר להצלת אחיו, העושה הכל כדי להעניק להם דאגתי 

אפשרות חיים למרות צו גיוס המרחף מעליהם, הרי ברור שבורא עולם 

ישלם לו כגמולו הטוב ויציל את חייו. כי 'כל המרחם על הבריות מרחמים 

 '!ו לעוזרוברור שיד השם תהיה עמועליו מן השמים', 

 מה ה' אלוקיך שואל מעמך

ישראל, הסיפור הזה מלמד, שנכון שגם אפילו לנו התירוץ שנתן רבי חיים 

ליב נשמע מצוץ מן האצבע, אבל עדיין לפעמים דווקא שאנו אומרים דברים 

כאלו, דווקא שאני יצירתיים כך, אנשים אחרים אוהבים את זה ונהנים מזה, 

 בטח וכמובן, כאשר אנו עושים זאת בכדי לסייע לאחרים!  

 
 

 


